
PROTOKÓŁ 
z XX Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 28 czerwca 2016 roku. 
 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 28 czerwca 2016 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego           
w Czarnkowie odbyła się XX Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą 
otworzył Pan Bogdan Tomaszewski – Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 
radnych uczestniczy 18 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał 
przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Jacek Klimaszewski, Piotr 
Ławiński, Grzegorz Bogacz). 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
W tym momencie Przewodniczący Rady powitał zaproszonych gości  

Lista osób zaproszonych i uczestniczących stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  
Przyjęcie protokołu z Sesji z dnia z XIX Sesji z dnia 31 maja 2016 r. 

Radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XIX Sesji Rady Powiatu, która odbyła się              
w dniu 31 maja 2016 r. 
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XIX Sesji przy 18 głosach za przyjęciem 
protokołu. Głosów przeciwnych 0, głosów wstrzymujących 0. 
Na salę przybył radny Piotr Ławiński. Od tego momentu w Sesji udział bierze 19 radnych. 

Ad.3 
Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do 
przedłożonego porządku? 

Starosta Teterus prosił o dokonanie w części uchwałodawczej w punkcie 7 zmiany 
nazwy  ppkt – u w brzmieniu „ u – udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wągrowieckiemu w 2016 roku”, proponując nazwę „ Przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego do realizacji partnerskiego projektu pn. Cyfryzacja powiatowych zasobów 
geodezyjnych i kartograficznych powiatów: Czarnkowsko-Trzcianeckiego, Pilskiego, 
Wągrowieckiego i Złotowskiego”. Treść projektu uchwały nie uległa zmianie, a jedynie jej 
nazwa.  

Więcej zmian nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem zmiany zaproponowanej przez Starostę Teterusa.  

W obecności 19 radnych ( nieobecni: Jacek Klimaszewski, Grzegorz Bogacz): 
- 19 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 
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Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku zaproponowanym 
przez Przewodniczącego Rady wraz z przyjętą wyżej poprawką.  
W obecności 19 radnych ( nieobecni: Jacek Klimaszewski, Grzegorz Bogacz): 

- 19 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 
 W związku z takim wynikiem głosowania Rada obradowała będzie według nowego  
porządku obrad. 

Ad.4 
Informacja na temat działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie w 2015 roku.  

Głos w tym punkcie zabrała Pani Krystyna Wawrzyniak dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy w Czarnkowie przedkładając pokrótce radnym informację na temat działalności 
Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie w roku 2015.  

 Przedmiotową informację każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na 
dzisiejszą Sesję i stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do Pani dyrektor PUP? 
Pytań nie zgłoszono, natomiast swoją refleksją na temat działalności PUP podzielił się 

Przewodniczący Rady – od 2002 roku kieruję Powiatowa Radą Zatrudnienia, w tym roku 
mam satysfakcję, że Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki osiągnął najlepsze wyniki w walce                    
z bezrobociem przez szereg tych lat. Takiego poziomu nie mieliśmy jeszcze nigdy. 
Osiągnęliśmy najniższy poziom bezrobocia w działalności naszego powiatu i PUP. Jesteśmy 
na drugim miejscu za Powiatem Pilskim jeśli chodzi o średnią stopę bezrobocia. Powiatowi 
Pilskiemu ustępujemy o 0,6%. Zbliżamy się również do średniej wojewódzkiej, która wynosi 
6,2%. Zmniejszenie bezrobocia o 29,6 %  jest dwukrotną cyfrą jaka istnieje w Wielkopolsce                
i w Polsce, jeśli chodzi o spadek bezrobocia, która się kształtuje w granicach 14-15%.                      
15 tys. osób „przewinęło się” przez PUP. Teraz to co daje nam bardzo dużo do myślenia, to 
jest osiągniecie tego wyniku ale jakim kosztem i tutaj mamy wyrażoną cyfrę, że jeżeli chodzi                     
o środki na aktywizację to wynoszą one 101,28%, czyli o 1,28% wzrosły środki na 
aktywizację bezrobocia, podczas gdy bezrobocie spadło o 29,6%. Jest to wynik, który Pani 
dyrektor daje dużo do myślenia, ale pozytywnego myślenia. Róbcie tak dalej. Bardzo 
serdecznie gratuluję i dziękuję uprzejmie Pani dyrektor i całemu zespołowi PUP za taką 
działalność i obniżanie bezrobocia w naszym powiecie.  

Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem informacji na temat 
działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie w 2015 roku.  
W obecności 19 radnych ( nieobecni: Jacek Klimaszewski, Grzegorz Bogacz): 

- 19 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 
Informacja została przyjęta.  

Na salę przybył radny Grzegorz Bogacz. Od tego momentu w Sesji udział bierze 20 radnych. 
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Ad.5 
Analiza stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w Powiecie Czarnkowsko-
Trzcianeckim w 2016 roku. 

Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Funduszy Europejskich przedkładając 
pokrótce radnym informację na temat stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych                        
w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim w 2016 roku.  

Przedmiotową informację każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na 
dzisiejszą Sesję i stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Planowane i zrealizowane zadania to m.in.  

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1316P Straduń – Trzcianka” 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1346P Kamionka – Sokołowo” 

Na ww. zadania opracowane zostały przez pracowników Wydziału Funduszy 
Europejskich wnioski o dofinansowanie środkami w ramach PROW 2014-2020.  W miesiącu 
kwietniu br. w odpowiedzi na trwający konkurs wnioski zostały złożone  do Urzędu 
Marszałkowskiego. W chwili obecnej trwa ocena formalna i merytoryczna złożonych 
wniosków. Konkurs dotyczył   operacji typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych”                    
w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych  z tworzeniem, ulepszeniem lub 
rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną 
i w oszczędzanie energii”  objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020. Planowane rozstrzygnięcie  konkursu lipiec/sierpień 2016r.  
„Przebudowa drogi - budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1339P w miejscowości 
Rosko” 

Zarząd Powiatu w miesiącu marcu zawarł z Gminą Wieleń  porozumienie na mocy 
którego  Gmina Wieleń zobowiązała się do pokrycia w roku 2016, 100%  kosztów budowy 
chodnika w Rosku. Tym samym Gmina Wieleń zaplanowała pomoc finansową Powiatowi 
w wysokości 204 016 zł. Realizacja inwestycji  odbędzie się w II półroczu 2016.  
 „Budowa przyłącza kanalizacji sanitarnej do siedziby Zarządu Dróg Powiatowych 
w Czarnkowie” 

Zadanie realizowane przez Zarząd Dróg Powiatowych w Czarnkowie, wspólnie                            
z  Rejonem Dróg Wojewódzkich w Czarnkowie. Planowana realizacja zadania II  połowa 
2016r. 

 „Wykonanie dokumentacji budowlano-wykonawczej ścieżek rowerowych na terenie: Miasta 
Czarnków, Gminy Czarnków oraz Gminy Lubasz” 

Zadanie realizowane od lipca 2014r. Po przeprowadzonej procedurze wyboru 
wykonawcy przedmiotowego zadania z trybie przetargu nieograniczonego w dniu 
09.07.2014r. zawarta została umowa z wybranym w postępowaniu oferentem tj. REWITAL 
PROJEKT Daniel Bzowski z Oleśnicy. Termin wykonania zadania aneksowana umowa 
określiła na dzień 31.08.2016r.  
 „Zakup serwera wraz z oprogramowaniem dla Wydziału Geodezji, kartografii i Katastru” 

Zadanie wstrzymane do realizacji w związku ze złożeniem wniosku o dofinansowanie            
w ramach WRPO na lata 2014-2020. 

 „Wykonanie archiwum na potrzeby Wydziału Komunikacji w pomieszczeniach budynku 
Starostwa Powiatowego w Czarnkowie” 
Inwestycja została zrealizowana. 
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 „Wykonanie zadaszenia nad wejściem głównym do budynku Delegatury Starostwa 
Powiatowego w Trzciance” 

Zadanie przewidziane do realizacji w miesiącu wrześniu po przeniesieniu 
zainstalowanego tam klimatyzatora należącego do Powiatowego Urzędu Pracy Filia                                 
w Trzciance. 

 „Zakup klimatyzatorów w budynku Starostwa Powiatowego w Czarnkowie” 
Zadanie inwestycyjne zostało zrealizowane. 

 „Dofinansowanie zakupu samochodu nieoznakowanego dla Komendy Powiatowej Policji                  
w Czarnkowie” 

Umowa z Wojewódzkim Funduszem Wsparcia przy KW Policji w Poznaniu w trakcie 
przygotowania. Realizacja finansowa zadania w II półroczu 2016r. 

 „Dofinansowanie zakupu średniego  ratownictwa technicznego dla JRG PSP w Trzciance”   
Umowa została zawarta z WFW (Wojewódzki  Fundusz Wsparcia). Zadanie w trakcie 
realizacji. 
 „Adaptacja pomieszczeń w piwnicy budynku głównego MOS w Białej na pomieszczenia 
higieniczno-sanitarne” 

Wykonanie prac adaptacji pomieszczenia  na  pomieszczenie  higieniczno-sanitarne                
z szatnią w budynku głównym  Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w   Białej. Wykonano 
w dwóch etapach. Pierwszy etap zawierał wykonania prac jak niżej:  
Rozebranie ścianek działowych, demontaż ościeżnic drzwiowych, demontaż wyposażenia 
instalacji wodnej i kanalizacyjnej oraz wymiana kanalizacji sanitarnej  w  pomieszczeniu   
przeznaczonym na  pomieszczenie  higieniczno-sanitarne z szatnią.  
Drugi etap prac przewidywał adaptację pomieszczenia  na  pomieszczenie  higieniczno- 
sanitarne z szatnią z godnie z kosztorysem ofertowym  przekazanym  ofertom. 
Wartość za wykonanie robót adaptacyjnych ww.  pomieszczenia    wynosiła ogółem  
30 296,69 zł. Prace  adaptacyjne  w/w  pomieszczenia  ukończono  w dniu  31.03.2016r. 
 „Przygotowanie koncepcji na wykonanie przebudowy i adaptacji budynku byłego sądu przy 
ul. Orłowskiego w Czarnkowie na MOS” 

Zarząd Powiatu w dniu 31.05.2016r. zlecił opracowanie dwóch niezależnych 
koncepcji projektowych przebudowy i adaptacji budynku użyteczności publicznej (budynek 
byłego sądu) przy ul. Orłowskiego w Czarnkowie na Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii.  
Wartość zawartej umowy  12 546 zł. Planowany termin wykonania dokumentacji 
10.07.2016r. 

 „Dofinansowanie budowy pływalni w Trzciance - opracowanie dokumentacji budowlano-
wykonawczej” 

Powiat  zobowiązał się do przekazania pomocy finansowej Gminie Trzcianka  
z przeznaczeniem na dokumentację budowlano-wykonawczą pływalni w Trzciance. 
Przekazanie środków w wysokości 100 000 zł planowane jest w listopadzie  2016 roku.   
W tym celu Rada Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w dniu 29.02.2015r. podjęła 
uchwałę o udzieleniu pomocy finansowej Gminie Trzcianka na mocy której Zarząd Powiatu 
zawarł w dniu 01.04.2016r. umowę której przedmiotem jest określenie warunków udzielenia 
pomocy finansowej Gminie na dofinansowanie przedmiotowego zadania. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do naczelnika Wydziału 
Funduszy Europejskich? 
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Pytań nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
informacji na temat stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w Powiecie 
Czarnkowsko-Trzcianeckim w 2016 roku. 

W obecności 20 radnych ( nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Informacja została przyjęta.  

Ad.6 
Wstępna informacja o wynikach rekrutacji do szkół prowadzonych przez Powiat 
Czarnkowsko-Trzcianecki 

Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji przedkładając pokrótce 
radnym informację na temat wstępnych wyników rekrutacji do szkół prowadzonych przez 
Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. 

Przedmiotową informację każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na 
dzisiejszą Sesję i stanowi ona załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do naczelnika Wydziału 
Edukacji? 

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
informacji na temat wstępnych wyników rekrutacji do szkół prowadzonych przez Powiat 
Czarnkowsko-Trzcianecki. 

W obecności 20 radnych ( nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Informacja została przyjęta.  

Ad.7 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. udzielenia Powiatowi Pilskiemu dotacji celowej na realizację zadania pn.:               
„IX Ponadpowiatowa Olimpiada Ekologiczna Subregionu Północnej 
Wielkopolski”, 

 Głos w tym punkcie zabrała Sekretarz Powiatu Pani Alicja Dąbrowska  przedkładając 
radnym zasadność podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Pilskiemu dotacji 
celowej na realizację zadania pn.: „IX Ponadpowiatowa Olimpiada Ekologiczna Subregionu 
Północnej Wielkopolski”. 
W latach 2008 - 2015  Powiat Czarnkowsko - Trzcianecki organizował wspólnie                           
z Powiatem Pilskim, Chodzieskim, Wągrowieckim i Złotowskim Ponadpowiatową Olimpiadę 
Ekologiczną Subregionu Północnej Wielkopolski. W roku bieżącym planuje się 
zorganizowanie  IX  olimpiady. Olimpiada organizowana jest w dwóch etapach i trzech 
kategoriach: etap powiatowy i ponadpowiatowy dla uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych. Do 8 uczniów każdej kategorii, którzy uzyskują 
najlepsze wyniki w etapie powiatowym bierze udział w etapie ponadpowiatowym. Koszt tego 
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przedsięwzięcia związany z organizacją i zakupem nagród wynosi 20.000,00 zł, z czego 
Powiat Pilski finansuje w wysokości 16.000,00 zł (w tym 15.000,00 zł to dotacja                                
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu)                           
i pozostałe powiaty wnoszą wkład finansowy w wysokości 1.000,00 zł. Olimpiada ma na celu 
propagowanie wśród dzieci i młodzieży wiedzy ekologicznej i zrozumienie funkcjonowania 
złożonej struktury świata przyrodniczego.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie udzielenia Powiatowi Pilskiemu dotacji celowej na realizację zadania                              
pn.: „IX Ponadpowiatowa Olimpiada Ekologiczna Subregionu Północnej Wielkopolski”, 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/141/2016 została podjęta i stanowi załącznik                  
nr 7 do niniejszego protokołu. 

b. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2016-2036, 

Przed przystąpieniem do głosowania nad podjęciem uchwał dotyczących kwestii 
finansowych głos zabrała Skarbnik Powiatu Pani Ewa Dymek, która omówiła szczegółowo 
zmiany proponowane do budżetu powiatu na rok 2016 oraz zmiany proponowane                         
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu na lata 2016-2036. 
Proponowane zmiany do budżetu powiatu oraz zamiany w WPF zaopiniowane zostały 
pozytywnie przez Komisję Budżetowo – Gospodarczą i stanowią kolejno załączniki nr 8             
i nr 9 do niniejszego protokołu.  
Opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej, przedstawiona przez przewodniczącą tej Komisji 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 
na lata 2016-2036. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/142/2016 została podjęta i stanowi załącznik             
nr 11 do niniejszego protokołu. 

c. zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2016 rok, 
 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2016 rok. 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/143/2016 została podjęta i stanowi załącznik             
nr 12 do niniejszego protokołu. 

d. zmiany Uchwały Nr XVII/112/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego z dnia 31 marca 2016 roku w sprawie określenia zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 roku, 

 Głos w tym punkcie zabrała Pani Krystyna Wawrzyniak dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy w Czarnkowie przedkładając radnych zasadność podjęcia uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XVII/112/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 31 
marca 2016 roku w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku. 
Ustawa z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych (t.j. Dz.U. z 2011 r. Nr 127, poz. 721 z późn. zm.) w art. 35a ust. 3 
nakłada na Radę Powiatu obowiązek podjęcia uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki finansowe przekazywane przez Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Rada Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 
Uchwałą Nr XVII/112/2016 z dnia 31 marca 2016 r. dokonała podziału środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku,                                          
z przeznaczeniem na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 
niepełnosprawnych. Z uwagi na zmieniające się potrzeby osób niepełnosprawnych istnieje 
konieczność dokonania przesunięć środków między poszczególnymi zadaniami z zakresu 
rehabilitacji zawodowej. Szczegółowe określenie zadań oraz środków przeznaczonych na ich 
realizację zawierają załączniki nr 13 i 14 do niniejszego protokołu. Podjęcie niniejszej 
uchwały nie rodzi skutków finansowych dla budżetu Powiatu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/112/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego            
z dnia 31 marca 2016 roku w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/144/2016 została podjęta i stanowi załącznik             
nr 15 do niniejszego protokołu. 
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e. regulaminu korzystania z kompleksu boisk „Moje boisko ORLIK 2012” przy 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Józefa Nojego w Czarnkowie, 

 Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji Pan Ryszard Jabłonowski  
przedkładając radnych zasadność podjęcia uchwały w sprawie regulaminu korzystania                          
z kompleksu boisk „Moje boisko ORLIK 2012” przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. 
Józefa Nojego w Czarnkowie. 

Zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym, to Rada Powiatu ustala zasady i tryb 
korzystania z powiatowych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Kompleks boisk 
„Moje boisko ORLIK 2012” znajdujący się przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. 
Józefa Nojego w Czarnkowie jest obiektem użyteczności publicznej zatem koniecznym jest 
aby to Rada Powiatu ustaliła stosowne zasady.  
Regulamin stanowi jasne i przejrzyste zasady korzystania z obiektów dla wszystkich 
użytkowników, zarówno uczniów jak i  osób dorosłych korzystających z nich w czasie 
wolnym od zajęć szkolnych i popołudniami.  Uchwalenie regulaminu wpłynie na 
egzekwowanie zasad bezpieczeństwa i porządku na obiekcie. 
W świetle powyższego podjęcie uchwały jest zasadne. Jest to uporządkowanie tematu, gdyż 
do tej pory regulamin określał administrator obiektu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk „Moje boisko ORLIK 2012” przy 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Józefa Nojego w Czarnkowie. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/145/2016 została podjęta i stanowi załącznik  nr 
16 do niniejszego protokołu. 

f. zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
stawek oraz szczegółowe warunki obliczania i przyznawania nauczycielom 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw,                
a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego, 

 Głos w tym punkcie również zabrał naczelnik Wydziału Edukacji przedkładając 
radnych zasadność podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki obliczania                              
i przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za 
warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 
 Dotychczas obowiązujące w placówkach powiatowych przepisy prawa regulujące 
kwestie przyznawania dodatków motywacyjnych i funkcyjnych dla nauczycieli i dyrektorów 
szkół powodują bardzo ograniczone możliwości ich kreowania. Zarząd Powiatu dokonał 
szczegółowej analizy możliwości wspierania aktywności  nauczycieli a w szczególności 
dyrektorów szkół i uznał,  iż brak jest mu narzędzi, które pozwoliłyby lepiej ich motywować 
do realizacji nakładanych na nich zadań. Zaproponowana zmiana w zakresie wzrostu 
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możliwości przyznania wyższego dodatku  funkcyjnego takie szanse otworzy, Jest to 
szczególnie ważne w sytuacji  gdy od dyrektorów oczekuje się podejmowania szeregu 
trudnych decyzji. Jednocześnie proponuje się wykreślić z regulaminu trzy zapisy w zakresie 
przyznawania dodatków motywacyjnych, które należą w naszym przekonaniu do 
podstawowych obowiązków nauczycieli. Wobec powyższego podjęcie przedmiotowej 
uchwały jest uzasadnione.  Zgodnie z przepisami art. 30 ust. 6a  ustawy Karta Nauczyciela 
regulamin został uzgodniony ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. Projekt 
uchwały został poddany konsultacjom społecznym poprzez zamieszczenie w  BIP –ie Powiatu 
oraz na tablicach informacyjnych w starostwie powiatowym. 
 Przewodniczący Rady zapytał o opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w tym 
temacie. 
 Przewodniczący Bogacz odpowiedział, że Komisja Oświaty nie miała uwag do 
niniejszego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość stawek oraz szczegółowe warunki obliczania i przyznawania nauczycielom 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość i szczegółowe 
zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/146/2016 została podjęta i stanowi załącznik                  
nr 17 do niniejszego protokołu. 

Kolejne dwa projekty uchwał dotyczące statutów samodzielnych publicznych 
zakładów opieki zdrowotnej omówiła Sekretarz Powiatu Pani Alicja Dąbrowska. Wyjaśniła, 
iż obydwom szpitalom nadaje się nowe statuty. Spowodowane jest to skargą Prokuratury 
Okręgowej w Poznaniu, o bezzasadnym zaniechaniu opublikowania uchwał Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego o nadaniu wcześniejszych statutów i tym samym nie 
zaliczeniu ich do aktów prawa miejscowego, zasadnym jest  zatem podjęcie niniejszych 
uchwał i opublikowanie ich w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

g. nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie.  
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
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W związku z powyższym Uchwała Nr XX/147/2016 została podjęta i stanowi załącznik                    
nr 18 do niniejszego protokołu. 

h. nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Pawła II w Trzciance, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Pawła II w Trzciance.  
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/148/2016 została podjęta i stanowi załącznik  nr 
19 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 7 minut przerwy w obradach (godz. 14.20 – 14.27). Po 
wznowieniu obrad udział w nich bierze 19 radnych. Nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, 
Jacek Klimaszewski).  

i. określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego, 

 Głos w tym punkcie zabrała Sekretarz Powiatu Pani Alicja Dąbrowska  przedkładając 
radnym zasadność podjęcia uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego. Otóż, zgodnie z ustawą 
Prawo farmaceutyczne, rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na danym terenie 
określa, w drodze uchwały, rada powiatu, po zaciągnięciu opinii wójtów (burmistrzów, 
prezydentów miast) gmin z terenu powiatu i samorządu aptekarskiego. Zmiany wprowadzone                               
do dotychczas funkcjonującego rozkładu, wynikają z otrzymanych informacji na temat 
powstania na terenie naszego powiatu dwóch nowych aptek („CENTRUM” w Czarnkowie                 
i apteki „POD ŁABĘDZIEM”  w Lubaszu).  
Otwarcie nowej apteki „CENTRUM” w Czarnkowie, zmieniło dyżury aptek funkcjonujących 
na terenie Miasta i Gminy Czarnków, w ten sposób, że przypadać one będą każdej z nich, nie 
jak dotychczas co 8 tygodni, ale co 9 tygodni. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 19 radnych (nieobecni radni: Anna Wyrzykowska, Jacek Klimaszewski): 
- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/149/2016 została podjęta i stanowi załącznik                        
nr 20 do niniejszego protokołu. 

Na salę powróciła radna Anna Wyrzykowska. Od tego momentu w obradach udział bierze 20 
radnych. 
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j. pozbawienia kategorii drogi powiatowej odcinków dróg powiatowych na 
terenie Gminy Miasta Czarnków, 

k. pozbawienia kategorii drogi powiatowej odcinków dróg powiatowych na 
terenie Gminy Czarnków, 

Przewodniczący Rady prosił dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie  
Pana Ryszarda Dziedzica o omówienie ww. dwóch uchwał, za nim Rada zacznie nad nimi 
procedować. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych – uchwały, które będą tutaj za chwile 
podejmowane dotyczą odcinków dróg i ulic powiatowych na terenie miasta Czarnków i druga 
uchwała na terenie gminy Czarnków. Związane jest to z tym, że w roku ubiegłym oddana 
została do użytku obwodnica miasta Czarnków. Na mocy zmienionej ustawy o drogach 
publicznych, „stare” przebiegi dróg wojewódzkich stały się ustawowo drogami powiatowymi, 
ale dalej w tej ustawie jest zapis, że Rada Powiatu może podjąć uchwały o pozbawieniu 
kategorii dróg powiatowych i przekwalifikowaniu tych odcinków obecnie dróg powiatowych 
do odcinków dróg gminnych, pod warunkiem, że 30 dni przed podjęciem takich uchwał 
Zarząd Powiatu poinformuje o takim zamiarze, odpowiednio Burmistrza Miasta Czarnkowa               
i Wójta Gminy Czarnków. Takie pisma informujące przekazano do Urzędu Miasta i do 
Urzędu Gminy. Minął już ponad miesiąc od tej daty, kiedy samorządy otrzymały te pisma.               
W tej chwili Rada Powiatu może takie uchwały podjąć. Jeżeli chodzi o miasto Czarnków jest 
to 9 odcinków począwszy od ul. Rybaki, Pl. Wolności, ul. Putza, Pl. Bartoszka,                              
ul. Sikorskiego i ul. Poznańska w ciągu drogi 178 oraz ul. Browarna i ul. Chodzieska. Są dwa 
odcinki ul. Chodzieskiej, do włączenia obwodnicy i od włączenia obwodnicy do końca, jest to 
taki „ślepy” odcinek przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych. To jeśli chodzi o miasto 
Czarnków. Jeżeli chodzi o gminę Czarnków, to są to 3 odcinki dróg: ul. Czarnkowska w m. 
Śmieszkowo – od granicy miasta Czarnków do włączenia obwodnicy Czarnkowa; dojazd do 
pola, ul. Czarnkowska w m. Brzeźno – droga serwisowa, ścieżka rowerowa, służąca jako 
odcinek do obsługi obwodnicy. W sumie jest to 12 odcinków, 9 w mieście Czarnków i 3 na 
terenie gminy Czarnków. Jeżeli chodzi o długość, suma tych odcinków w mieście Czarnków 
to ok. 4200 m, w gminie Czarnków ok. 2400 m. Jeżeli chodzi o uzasadnienie, są to odcinki 
dróg, zwłaszcza w mieście Czarnków, trudne do utrzymania i kosztowne w utrzymaniu. 
Gdyby one miały pozostać na stanie powiatu to należałoby się spodziewać, że nakłady na te 
odcinki byłyby znaczne do ponoszenia, kosztem całej sieci pozostałych dróg. Działamy tutaj 
zgodnie z przepisem prawa, taka możliwość istnieje i takie uchwały Rada Powiatu może 
podjąć.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do Pana dyrektora? 

Radna Kozłowicz zapytała, jakie jest stanowisko władz miasta Czarnkowa w tej 
sprawie? 

Dyrektor ZDP – Burmistrz został poinformowany, zgodnie z przepisami prawa, 30 dni 
przed podejmowaniem takiej uchwały. Wiem, że wpłynęło pismo Burmistrza, ale może 
bardziej szczegółowo Pan Starosta to wyjaśni. Ja nie znam tego pisma.  

Przewodniczący Rady – na moje ręce nie wpłynęło takie pismo.  
 Pan Starosta Teterus – Szanowni Państwo, każde zmiany trafiają na pewien opór, czy 
to zmiany w życiu, czy to zmiany takie jak w tym przypadku, kiedy po obwodnicy powiat 
przejmuje część dróg wojewódzkich, o długości ok. 6 km. Mówiąc szczerze podobnie się 
zachowywałem w stosunku do Pana Marszałka przesyłając wiele pism do Urzędu 
Marszałkowskiego, jako swój sprzeciw, że „nie”. Uświadomiłem sobie jednak, że to „nie” 
poparte jest ustawą i to moje „nie”, obojętnie jak będzie brzmiało zawsze zderzy się z aktem 
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prawnym. Podobnie w tym przypadku jest identycznie. Takie zmiany, które powodują 
zwiększenie kosztów funkcjonowania poszczególnych samorządów muszą się zderzyć                    
z takimi elementami, to jest naturalne. Naturalnym elementem jest to, że pracując nad 
programem inwestycyjnym powiatu  należy sobie uświadomić, że stan techniczny, 
szczególnie drogi, jeśli chodzi o ulice Sikorskiego, Putza i Rybaki, są to drogi, które 
wymagają nakładów inwestycyjnych w granicach 8 mln zł. Odpowiedź jest bardzo prosta, 
Powiat może ponieść te koszty bo to na pewno dzisiaj jest niewymagalne, ale jutro będzie to 
na pewno decyzja. W rozmowie z Panem Burmistrzem i Panem Wójtem przedstawiłem jak 
wyglądają prace nad powiatowym programem inwestycyjnym, mówiąc o założeniach, o 
priorytetach ważnych dla powiatu, na co Zarząd Powiatu, Rada Powiatu stawia. Myślę, że te 
argumenty związane są ze spełnieniem standardów szpitala w Czarnkowie, salą sportową                 
w Czarnkowie i innymi działaniami także tej ziemi czarnkowskiej, bo ważnym elementem 
jest, abyśmy po drodze nie pogubili rzeczy, które dla nas są priorytetem, tych o których teraz 
wspomniałem, o tych które są w naszych możliwościach. Nie możemy zapomnieć o tym, że 
jest potrzeba w każdej gminie jeśli chodzi o zadania inwestycyjne, chodnikowe, drogowe itd. 
Jest tych zadań bardzo dużo. To Rada Powiatu teraz w okresie lipca/sierpnia zderzy się                     
z problemem, w którym przyjdzie jej analizować i wybierać ważne zadania, które są dla niej 
drogowskazem. Bo mamy świadomość pełną, że kiedy powstanie ten program, kiedy środki 
zabezpieczymy w formie obligacji czy kredytu, to również zadłużymy Powiat Czarnkowsko-
Trzcianecki na dłuższy okres czasu. Ta świadomość musi być wpisana. Dlatego ważnym 
elementem jest budowanie właściwej relacji między samorządami i tą relację wcześniej, teraz 
i w przyszłości chcę budować. Relacja partnerska, poszanowanie godności samorządowców, 
czy to w samorządzie miejskim, gminnym, czy powiatowym. Chcemy nawzajem się 
wspierać, nawzajem się rozumieć i nawzajem tworzyć ważne rzeczy dla regionu, także dla 
ziemi czarnkowskiej. To nie jest proces, który zamyka się w tej chwili, to jest proces, który 
będzie otwarty, nad którym będziemy cały czas pracować. W tej chwili prosiłbym Szanowną 
Radę o przyjęcie uchwał o pozbawieniu kategorii drogi powiatowej odcinków dróg 
powiatowych na terenie Miasta Czarnków i na terenie Gminy Czarnków. 
 Dyrektor ZDP dopowiedział, że temat ten szczegółowo analizowała Komisja 
Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa, na posiedzeniu  w dniu 21 czerwca 
br.  
 Przewodniczący Rady - czy po tych uzupełnieniach, są jeszcze pytania do Pana 
Starosty, czy do Pana dyrektora? 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa – 
tak jak Pan dyrektor ZDP wspomniał, Komisja ten temat analizowała na posiedzeniu Komisji 
ponad tydzień temu. Temat został szeroko omówiony, wszystkie odcinki dróg obejrzano i tak 
jak Pan Starosta powiedział, jak Pan dyrektor powiedział, z mocy ustawy należy te odcinki 
przekazać kategorię niżej, czyli z kategorii dróg powiatowych do kategorii dróg gminnych, 
ponieważ to jest naturalne. Kiedy już były starania o budowę obwodnicy, to już wtedy można 
było przewidzieć, że jeżeli obwodnica zostanie oddana to odcinki, które odchodzą zostaną 
pozbawione kategorii drogi wojewódzkiej. Ja również zachęcam do uchwalenia tych uchwał, 
tak jak to było na Komisji, że wszyscy głosowali za tymi projektami uchwał pozytywnie.   
 Przewodniczący Rady, skoro już wszystko wyjaśniono, przystępujemy do głosowania 
nad podjęciem uchwał.  

 Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie pozbawienia kategorii 
drogi powiatowej odcinków dróg powiatowych na terenie Gminy Miasta Czarnków. 
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W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 19 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   1 głos wstrzymujący. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/150/2016 została podjęta i stanowi załącznik               
nr 21 do niniejszego protokołu. 
 Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie pozbawienia kategorii 
drogi powiatowej odcinków dróg powiatowych na terenie Gminy Czarnków. 
W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/151/2016 została podjęta i stanowi załącznik                     
nr 22 do niniejszego protokołu. 

Kolejnych 8 uchwał dotyczy przekazania poszczególnym gminom z terenu powiatu 
czarnkowsko-trzcianeckiego zadania pn.: „Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi 
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych danej gminy”, 
co pozwoli na wyłonienie jednego podmiotu, który będzie mógł w sposób racjonalny 
dokonywać uzgodnień i określać zasady korzystania z przystanków przez przewoźników na 
terenie gminy. Powierzenie tego zadania danej gminie wpłynie również na poziom 
świadczonych usług oraz zapewni skuteczniejszą kontrolę przedsiębiorców świadczących 
usługi w ramach publicznego transportu zbiorowego. 
 Radna Ewa Sumińska zapytała, o opinie gmin w tym temacie. 

 Naczelnik Wydziału Komunikacji odpowiedziała, że gminy nie będą miały sprzeciwu 
co do przejęcia ww. zadania.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa 
pozytywnie zarekomendował podjęcie niżej proponowanych uchwał.  

l. przekazania Gminie Miejskiej Czarnków zadania zarządzania drogami 
publicznymi w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami 
komunikacyjnymi  zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych Gminy Miejskiej Czarnków, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Miejskiej Czarnków zadania zarządzania drogami 
publicznymi w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Miejskiej 
Czarnków. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 20 radnych (nieobecnyJacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
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W związku z powyższym Uchwała Nr XX/152/2016 została podjęta i stanowi załącznik                  
nr 23 do niniejszego protokołu. 

m. przekazania Gminie Czarnków zadania zarządzania drogami publicznymi                  
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Czarnków, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Czarnków zadania zarządzania drogami publicznymi                         
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  zlokalizowanymi                        
w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Czarnków. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/153/2016 została podjęta i stanowi załącznik                 
nr 24 do niniejszego protokołu. 

n. przekazania Gminie Wieleń zadania zarządzania drogami publicznymi                  
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Wieleń, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Wieleń zadania zarządzania drogami publicznymi                         
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  zlokalizowanymi                        
w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Wieleń. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/154/2016 została podjęta i stanowi załącznik                 
nr 25 do niniejszego protokołu. 

o. przekazania Gminie Trzcianka zadania zarządzania drogami publicznymi                  
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Trzcianka, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Trzcianka zadania zarządzania drogami publicznymi                         
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  zlokalizowanymi                        
w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Trzcianka. 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/155/2016 została podjęta i stanowi załącznik               
nr 26 do niniejszego protokołu. 

p. przekazania Gminie Połajewo zadania zarządzania drogami publicznymi                  
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Połajewo, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Połajewo zadania zarządzania drogami publicznymi                         
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  zlokalizowanymi                        
w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Połajewo. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/156/2016 została podjęta i stanowi załącznik                    
nr 27 do niniejszego protokołu. 

q. przekazania Gminie Lubasz zadania zarządzania drogami publicznymi                  
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Lubasz, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Lubasz zadania zarządzania drogami publicznymi                         
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  zlokalizowanymi                        
w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Lubasz. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/157/2016 została podjęta i stanowi załącznik                  
nr 28 do niniejszego protokołu. 
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r. przekazania Gminie Krzyż Wielkopolski zadania zarządzania drogami 
publicznymi w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami 
komunikacyjnymi  zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych Gminy Krzyż Wielkopolski, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Krzyż Wlkp. zadania zarządzania drogami publicznymi                         
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  zlokalizowanymi                        
w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Krzyż Wlkp. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/158/2016 została podjęta i stanowi załącznik                
nr 29 do niniejszego protokołu. 

s. przekazania Gminie Drawsko zadania zarządzania drogami publicznymi                  
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  
zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Drawsko, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przekazania Gminie Drawsko zadania zarządzania drogami publicznymi                         
w zakresie obejmującym zarządzanie przystankami komunikacyjnymi  zlokalizowanymi                        
w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Drawsko. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/159/2016 została podjęta i stanowi załącznik                 
nr 30 do niniejszego protokołu. 

t. planu pracy Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy 
Komisji Stałych Rady Powiatu na II półrocze 2016 roku, 

 Pani Sekretarz odczytała propozycje planu pracy Rady Powiatu.  

Miesiąc wrzesień: 
1. Informacja Zarządu Powiatu o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 

roku. 
2. Sytuacja organizacyjna, finansowa i wykonanie kontraktów przez Zespół Zakładów 

Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpital Powiatowy im. Jana Pawła II w Trzciance po 
upływie I półrocza 2016 r.  

3. Powiatowy Program Inwestycyjny. 
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4. Informacja o realizacji Strategii Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za okres 2011-
2015. 

5. Informacja o przebiegu kadencji 2011-2015 Zarządu Powiatowego Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 

Miesiąc październik: 
1. Prezentacja raportu oświatowego za rok szkolny 2015/2016.  
2. Informacja Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu o możliwościach pozyskiwania środków finansowych na realizację 
przedsięwzięć ekologicznych.  

3. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu i Starosty dotycząca analizy oświadczeń 
majątkowych.  

4. Wybór biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 
samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej Czarnkowie  
i Trzciance.   

Miesiąc listopad: 
1. Informacja Zarządu Dróg Powiatowych o stanie dróg powiatowych  

i bezpieczeństwie ruchu drogowego oraz o przygotowaniu do zabezpieczenia zimowego 
utrzymania dróg w sezonie 2016/2017.  

2. Program współpracy powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” na 
2017 rok. 

Miesiąc grudzień: 

1. Uchwalenie Wieloletniej prognozy finansowej powiatu na lata 2017-2036. 
2. Uchwalenie budżetu powiatu na 2017 rok. 
3. Uchwalenie planu pracy Rady Powiatu oraz planów pracy Komisji na 2017 rok. 

Plany pracy Komisji stałych wypracowane zostały wcześniej na posiedzeniach Komisji.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie planu pracy Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz planu pracy Komisji 
Stałych Rady Powiatu na II półrocze 2016 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 

- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XX/160/2016 została podjęta i stanowi załącznik  nr 
31 do niniejszego protokołu. 

u. przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego do realizacji 
partnerskiego projektu pn. Cyfryzacja powiatowych zasobów geodezyjnych i 
kartograficznych powiatów: Czarnkowsko-Trzcianeckiego, Pilskiego, 
Wągrowieckiego i Złotowskiego, 

 Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Funduszy Europejskich Pan Paweł 
Siemiński omawiając zasadność podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu 
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Czarnkowsko-Trzcianeckiego do realizacji partnerskiego projektu pn. Cyfryzacja 
powiatowych zasobów geodezyjnych i kartograficznych powiatów: Czarnkowsko-
Trzcianeckiego, Pilskiego, Wągrowieckiego i Złotowskiego. Przedmiotowy projekt jest 
wynikiem szeregu inicjatyw, spotkań, narad i konferencji, które miały swój początek w 2013 
roku. Wszystkie ww. działania miały na celu sformalizowanie współpracy na rzecz Cyfryzacji 
Geodezyjnych Rejestrów Publicznych oraz budowy e-USŁUG w ramach dofinansowania 
WRPO na lata 2014-2020. W dniu 5 listopada 2014 r. pomiędzy Głównym Geodetą Kraju, 
Wojewodą Wielkopolskim, Województwem Wielkopolskim, Starostami Powiatowymi                     
w województwie wielkopolskim oraz Prezydentami Miast na prawach powiatu                                  
w województwie wielkopolskim podpisany został List intencyjny w sprawie współpracy na 
rzecz przygotowania i realizacji projektów z zakresu cyfryzacji i modernizacji baz danych 
ewidencji gruntów i budynków oraz zakładania baz danych geodezyjnej ewidencji sieci 
uzbrojenia terenu (GESUT) i baz obiektów topograficznych BDOT500 w województwie 
wielkopolskim. Ta wspólna inicjatywa ma na celu wykorzystanie niepowtarzalnej możliwości 
finansowania (nie było takiej możliwości w perspektywie 2007 - 2013) ze środków funduszy 
strukturalnych WRPO na lata  2014-2020 działań dotyczących budowy i modernizacji baz 
danych oraz e-USŁUG tworzących Infrastrukturę Informacji Przestrzennej.  

Powiaty: Czarnkowsko – Trzcianecki, Pilski, Wągrowiecki i Złotowski podjęły 
decyzję o wspólnej realizacji w/w projektu. Liderem projektu wybrany został Powiat 
Wągrowiecki. Szczegóły sposobu realizacji projektu uregulowane zostaną w umowach:                       
o sporządzenie studium wykonalności projektu; partnerstwa. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały                         
w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego do realizacji partnerskiego 
projektu pn. Cyfryzacja powiatowych zasobów geodezyjnych i kartograficznych powiatów: 
Czarnkowsko-Trzcianeckiego, Pilskiego, Wągrowieckiego i Złotowskiego. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 20 radnych (nieobecny Jacek Klimaszewski): 
- 20 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XX/161/2016 została podjęta i stanowi załącznik                  
nr 32 do niniejszego protokołu. 

Ad.8 
Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XIX a XX Sesją Rady 
Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

 W uzupełnieniu informacji pisemnej Starosta dodał, czym Zarząd zajmował się na 
posiedzeniu w dniu 23 czerwca br., które nie zostało ujęte w tej informacji.  

W sprawach z zakresu edukacji: 

1) podjęto  uchwałę w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli 
kontraktowych ubiegających się o awans na stopień nauczyciela mianowanego, 

2) rozpatrzono prośbę dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Krzyżu Wlkp. o przypisanie                   
w planie jednostki środków na odprawę emerytalną dla nauczyciela odchodzącego na 
świadczenie kompensacyjne. 
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 Wysłuchano informacji przedłożonej przez naczelnika Wydziału Funduszy Europejskich                       
o dokonaniu przez firmę Ecokube poprawek w dokumentacji dla Powiatowego Programu 
Inwestycyjnego oraz przeanalizowano prośbę o finalną akceptację rozwiązań koncepcyjnych 
dotyczących szpitali w Czarnkowie i w Trzciance. Zarząd wyraził zgodę na przesunięcie terminu 
zakończenia dokumentacji o tydzień czasu, dano firmie czas na dokonanie poprawek i po tym terminie 
sprawa zostanie zamknięta całkowicie jeśli chodzi o dokumentację firmy Ecotube.  

 Zapoznano się z pismem Burmistrza Trzcianki o rozważenie możliwości dofinansowania budowy 
krytej pływalni z budżetu powiatu. Zarząd wypracował stanowisko w tej sprawie, w którym ostatni 
akapit mówi o tym, że ostateczna decyzja o udziale finansowym powiatu w budowie krytej pływalni       
w Trzciance zostanie podjęta przez Radę Powiatu w momencie uchwalania Powiatowego Programu 
Inwestycyjnego.  

 W sprawach z zakresu finansów powiatu, na prośbę Pani Skarbnik podjęto uchwałę w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2016 rok oraz uchwałę w  sprawie zatwierdzenia 
skonsolidowanego bilansu powiatu za 2015 rok. 

Podjęto uchwały w sprawie powołania na stanowisko dyrektora Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Czarnkowie Pana Krzysztofa Wywrota i dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana 
Pawła II w Trzciance Pana Mirosława Szymajdę.  

Podjęto uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji zaliczenia drogi Hamrzysko-Krucz do 
kategorii dróg gminnych. 

Zapoznano się z wnioskiem Stowarzyszenia na Rzecz Dziecka i Rodziny „Słoneczny Dom”                     
w Krzyżu Wlkp. o wyłączenie z umowy użyczenia placu zabaw zbędnego do działalności placówki. 

Zapoznano się z informacją o wyniku zbadania sprawy przedstawionej w piśmie-skardze 
ratowników medycznych Szpitala Powiatowego w Trzciance. 

Rozpatrzono wniosek Zarządu Powiatowego Koła Związku Hodowców Koni Wielkopolskich                   
o zakup nagród rzeczowych lub wsparcie finansowego zawodników, podczas III zawodów konnych                   
w skokach przez przeszkody, organizowanych w Przybychowie w dniu 3 lipca br. Wniosek 
rozpatrzono pozytywnie, wyrażając zgodę na zakup trzech pucharów. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Pytań nie zgłoszono. 
Ad.9 
Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się w dniu dzisiejszym, na którym to 
posiedzeniu dokonano analizy stanu inwestycji planowanych oraz realizowanych w powiecie 
czarnkowsko-trzcianeckim; opracowano plan pracy Komisji na II półrocze 2016 r. oraz 
zapoznano się i zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 
rok.  
 Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 20 czerwca br. Na tym posiedzeniu Komisja 
wysłuchała informacji dotyczącej funkcjonowania i sytuacji finansowej Zespołu Szkół                    
w Krzyżu Wlkp. oraz wstępnego naboru na nowy rok szkolny. Komisja opracowała plan 
pracy Komisji na II półrocze 2016 roku.  
 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się w dniu 22 czerwca 2016 r. 
Przedmiotem posiedzenia Komisji było: 
1. Przygotowanie szkół i placówek do nowego roku szkolnego – informacja z arkuszy 
organizacyjnych.  
2. Plan pracy Komisji na II półrocze 2016 r.  
3. Omówienie i opiniowanie materiałów będących przedmiotem obrad najbliższej sesji. 
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4. Sprawy różne.  
5. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji.    

Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 
21 czerwca br. Przedmiotem posiedzenia było bezpieczeństwo na obszarach wodnych na 
terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego.  
Po wysłuchaniu zbiorczej informacji na temat bezpieczeństwa na obszarach wodnych na 
terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego oraz informacji szczegółowej – dotyczącej 
akwenów wodnych w gminie Lubasz oraz gminie Trzcianka – Komisja Rolnictwa, 
Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa sformułowała następujące wnioski: 
 
1. Wniosek do samorządów gminnych o regularne dokonywanie prac naprawczych 

pomostów na akwenach znajdujących się na ich terenach – ze szczególnym 
uwzględnieniem akwenów z wydzielonymi miejscami rekreacyjno-wypoczynkowymi. 

 
2. Mając na względzie zapisy art. 116 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony 

środowiska (t. j. Dz. U. z 2016 r. poz. 672) i art. 4 ustawy z dnia 18 sierpnia 2011 r.                                 
o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych (t. j. Dz. z 2016 r. poz. 
656) oraz sygnalizowany przez przedstawicieli samorządów gminnych obecnych na 
posiedzeniu problem braku regulaminów korzystania z akwenów wodnych, będących 
własnością Skarbu Państwa – w związku z odmiennymi stanowiskami dotyczącymi 
kwestii uregulowania zasad korzystania z w/w akwenów, Komisja wnioskuje do Pana 
Adama Górzyńskiego o ustalenie we współpracy z radcami prawnymi Starostwa 
Powiatowego który podmiot jest właściwym do ustanowienia stosownego regulaminu w 
zakresie korzystania z w/w akwenów. 

Komisja opracowała również plan pracy Komisji na II półrocze 2016 r.  

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych spotkała się w dniu 27 czerwca 2016 r. , na 
którym to posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała podział środków z PFRON – u, co było 
przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji. Zapoznała się ze stanem przygotowania kąpielisk                          
i obiektów turystycznych do sezonu letniego - informacją Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego. Komisja opracowała plan pracy Komisji na II półrocze 2016 r. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Pytań nie zgłoszono. 
Ad.10 
Interpelacje radnych. 
 Radni nie zgłosili interpelacji. 

Ad.11 
Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Głos w tym punkcie jako pierwszy zabrał radny Pawłowski – prośba do 
Przewodniczącego Rady, o to aby na najbliższą Sesję zaprosić nowo wybranych dyrektorów 
szpitali w Czarnkowie i w Trzciance, aby do nas przybyli i przedstawili swoją koncepcję 
kierowania szpitalem. Szpitale są naszym oczkiem. Wiem, że Starosta,  Zarząd Powiatu                          
i Komisja Zdrowia są bardzo mocno zainteresowani szpitalami, natomiast myślę, że wszystkie 
jednostki powiatowe, a szpitale szczególnie są w zainteresowaniu wszystkich mieszkańców                       
i myślę, że też w zainteresowaniu wszystkich radnych i dlatego dobrze, aby                                           
w sytuacji szpitali, w jakiej są, to informacja na temat funkcjonowania szpitala się przyda. 
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Szpital w Trzciance jest w trochę lepszej sytuacji, ale od lat nie robi żadnych remontów, 
żadnych inwestycji większych a wynik finansowy jest też taki średni, powiem może nawet 
słabo średni. Od wielu lat ten szpital nie generuje żadnych zysków. Przy tak wielkim 30 mln. 
dochodzie, nie tworząc inwestycji, wynik powinien być lepszy. Natomiast o wiele gorsza jest 
sytuacja w szpitalu w Czarnkowie, gdzie od roku 2010  jest sytuacja bardzo trudna i uważam, 
że w ostatnich dwóch latach powinno być lepsze, bardziej racjonalne wydatkowanie 
pieniędzy. Ten wynik, który jest obecnie, mnie nie satysfakcjonuje i dlatego taka u mnie 
narodziła się myśl żeby zaprosić panów dyrektorów aby przedstawili swoją koncepcję 
kierowania. To będzie taki punkt zerowy i za pół roku, za rok czy dwa lata będziemy mogli 
porównywać stan do jakiego doprowadzili ze stanem zerowym, który jest obecnie.  
 Przewodniczący Rady – to było wystąpienie Przewodniczącego Komisji a nie wolny 
głos i zapytanie, ale przyjmujemy tą informację. Zaraz zwrócę się do Pana Starosty o zajęcie 
stanowiska w tym temacie, ale przed tym głos oddam Panu wiceprzewodniczącemu Rady 
Mańczakowi.  
 Pan Mańczak – ja tylko jedno sprostowanie. Obydwa szpitale w okresie od powstania 
powiatu wydały mniej więcej taką samą kwotę na inwestycje, to jest ok. 22 mln zł każdy. 
Także prosiłbym nie mówić, że nie wydał, bo wydał w ostatnich latach i co roku wydaje na 
inwestycje. Jeżeli się mówi już coś do publiczności to trzeba mówić prawdę.  
 Starosta – zaproszenie dyrektorów to dobry pomysł, my jako Zarząd słyszeliśmy                              
o koncepcji funkcjonowania szpitali na posiedzeniu Komisji Konkursowych, ale byłoby 
zasadne, aby dyrektorzy podzielili się swoją koncepcją i wizją funkcjonowania swoich 
jednostek także z radnymi. Z drugiej strony wolne głosy i zapytania, które są w tym punkcie 
obarczają każdego odpowiedzialnością za słowa. Chciałbym, aby te słowa były 
odpowiedzialne, były właściwe. Jeśli chodzi o odbiór to każdy z nas ma inne spojrzenie na 
rzeczywistość i trudno mi to ganić czy chwalić.  

 Przewodniczący Rady – ustalając m.in. plan pracy Rady na II półrocze, Pan Starosta 
zapowiedział, że po wyborze dyrektorów dwóch szpitali powiatowych zostaną zaproszeni na 
Sesję w celu przedstawienia wizji dalszego prowadzenia tych naszych jednostek.  
 Radny Sroka – mam zapytanie, czy byłaby możliwość żeby jak już tu będą dyrektorzy 
szpitali, żeby Pan Starosta, czy ktoś przez Pana Starostę delegowany mógł przedstawić 
sposób sprawowania kontroli zarządczej przez powiat nad zarządzaniem szpitalami.                                 
W sposób czytelny i wyraźny Rada jak i dyrektorzy szpitali powinni usłyszeć w jaki sposób ta 
kontrola zarządcza w szpitalach będzie prowadzona względem ich działań.  

 Przewodniczący Rady – dodam, że w tej kadencji kontrola nad szpitalami uległa 
radykalnej zmianie. Do kontroli został powołany szeroki zespół, który docieka jak szpitale są 
zarządzane i w jaki sposób są wydawane pieniądze. Jest to cenna uwaga i Pani Sekretarz 
proszę ten temat zanotować, aby znalazł się w porządku naszej kolejnej Sesji.   

Ad.12 
Sprawy różne. 

 Pan Pawłowski – pewien czas temu złożyłem interpelację, m.in. jest w niej pytanie 
dotyczące wzrostu o ok. 1 mln. zł kosztów na wynagrodzenia lekarskie i otrzymałem 
odpowiedź, w skrócie ją przytoczę „ … Najwyższy wzrost zanotowano rok do roku na 
oddziałach szpitalnych – o 690 tys. zł. Należy zauważyć, iż rok 2015 był rokiem w którym 
zwiększono obsadę lekarską w godzinach dopołudniowych na dwóch oddziałach                                  
( pediatryczny i ginekologiczno-położniczy) oraz zmieniła się forma zatrudnienia dwóch 
lekarzy na oddziale chirurgicznym – dwie osoby przeszły z umowy o pracę na kontrakt.                    
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Te zmiany organizacyjne spowodowały wzrost o 8 080 ilości godzin przepracowanych                      
w 2015 roku w stosunku do roku 2014 ….”. Nie chce wchodzić w szczegóły, ale jeżeli płace                      
z roku na rok są prawie o 1 mln zł wyższe to mi się to nie podoba. Wszyscy chyba chcemy 
aby szpital szedł w dobrym kierunku, stąd taka prośba, pomysł aby zaprosić dyrektorów, 
niech opowiedzą o swojej koncepcji, swojej wizji prowadzenia szpitali.  

Ad.13 
Zakończenie Sesji. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku XX Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu 
zamknął obrady o godz.15.40, życząc jednocześnie całej Radzie, mieszkańcom powiatu, 
udanych, spokojnych wakacji.  

Na tym protokół zakończono.  
Protokołowała: 

Małgorzata Pompała 
 

 



 23

  



 24

 



 25

. 



 26

 


